
REFERAT	
Forældrebestyrelsesmøde	d.	23.01.19	i	Det	Gule	Hus	(DGH)	
	
Deltagende:	Bodil	(leder),	Marie	(formand	og	mor	til	vuggestuebarn),	Jesper	(pædagog	i	
børnehaven),	Heidie	(mor	til	bø.	barn),		Annette	(næstformand	og	mor	til	bø.	barn),	Peter	(far	til	
vu.	barn)	og	André	(far	til	vu.	barn)	og	Carsten	(suppleant	og	far	bø.	barn)	
	
Afbud:	Trine	og	Maria	

Dagsorden:	

1. Valg	af	referent:	Annette	
	

2. Siden	sidst	fra	Bodil:	
• Kurser:	André	meldte	tilbage	ifht.	deltagelse	på	Forældrebestyrelseskursus.	

	
• André	og	Bodil	har	været	på	Digitaliseringskursus	og	meldte	retur.	Vi	I	DGH	er	lidt	I	

“sandkassen”	digitaliseringsmæssigt.	DGH	skal	nok	komme	helt	med	hen	ad	vejen,	lige	nu	er	
der	fokus	på	den	styrkede	lærringplan.		

• Om	børnefødselsdage:	Se	vedhæftede	skriv	omkring	retningslinjer.		
	

• Om	hverdagen	i	huset:	Jesper	melder	retur	omkring	værdier	og	læring	I	hverdagen.	Jesper	har	
nedfældet	hvordan	rytmen	er	I	DGH	(hvornår	hvad	sker,	for	de	respektive	grupper).	

 

• Opfølgning/evaluering	af	klage:		Jesper	fortalte	hvad	forældreklagen	fra	efteråret	har	gjort	ved	
personalet.	Personalet	er	kommet	styrket	ud	af	den	uro	det	affødte.	Den	samlede	
tilbagemelding	er,	at	der	skal	være	en	åben	og	ærlig	dialog	I	hverdagen	mellem	forældre	og	
personale.	Marie	tilføjede	at	klagen	ikke	var	korrekt	håndteret,	så	det	er	vigtigt	at	man	som	
forældre	kan	rette	henvendelse	til	forældrebestyrelsen	og	de	videre	til	ledelsen	I	DGH	og	
bekymringer/klager	her	vil	blive	behandlet	fortroligt	og	professionelt.	Konklusionen	på	den	
uro	der	var	I	efteråret	er,	at	der	nu	er	klare	retningslinjer	for	hvordan	klager	håndteres.	Hvad	
kommunikation	angår	foreslog	Carsten,	at	der	kom	nogle	retningslinjer	for	aflevering.	Jesper	
fortalte	I	forlængelse	heraf	at	personalet	er	ved	at	skrive	en	“velkomstpamflet”	til	nye	
forældre	I	DGH,	så	man	hurtigt	kan	blive	sat	ind	I	DGHs	kultur	og	hverdagsstrukturel	
information.	

• Arbejdsdag	på	legeplads:	Sæt	kryds	lørdag	den	4.	Maj,	så	legepladsen	kan	blive	forårsklar	til	
“Blomstens	dag”	
	
3. Mad-	og	måltidspolitik	

• Stor	ros	til	Lisa	for	lækker	mad.	Bodil	informerede	om,	at	der	har	været	rettet	henvendelse	fra															
eksterne,	om	vi	her	I	huset	tilbyder	b.la.	veganermad,	men	det	kan	Lisa	naturligvis	ikke	
håndtere	som	ene	kvinde	I	køkkenet.	Lisa	har	I	øvrigt	kr.	9,04	pr.	dag	pr.	barn	at	trylle	for.	Øko.	
procenten	ligger	I	snit	på	84	%.	



	

• Røgfri	generation/rygepolitik:	Høringsvar	vedr.	ønske	om	røgfri	generation	på	Frederiksberg	I		
2030.			

• Budget	2019:	Bodil	gennemgik	budgettet	for	2019.	DGH	får	tilført	et	beløb	per	barn	og	lidt	til	
vedligehold/pedel	der	ud	over.	Meget	lille	stigning	til	næste	år.	Der	er	overført	penge	fra	
sidste	års	budget	til	i	år,	hvilket	vil	blive	brugt	på	en	pædagogstilling	og	på	sigt	evt.	til	
omfangsdræn,	så	kælderen	kan	udnyttes	bedre	til	børneaktiviteter.	Marie	foreslog	at	der	blev	
brugt	penge	på,	at	endnu	en	fra	personalegruppen	får	mulighed	for	at	tage	det	store	kørekort,	
så	DGH	ikke	er	så	sårbar	når	Carsten	har	ferie/fri.	Alt	I	alt	ser	budgettet	for	2019	positivt	ud.		

• Normering	af	børn	og	personale	2019:	Prioritering	af	lidt	flere	pædagoger	og	lidt	færre	
pæd.medhjælpere.	Det	samme	antal	børn	som	tidligere.	Pga.	af	at	der	på	Frb.	er	lukket	
institutioner,	kan	der	komme	et	pres	på	vuggestuen,	men	det	er	endnu	ikke	aktuelt	og	det	
ændrer	ikke	på	den	samlede	normering.	

• Uanmeldt	tilsyn:	Jesper	gennemgik	rapporten	kort	og	de	hændelser	der	blev	påpeget	er	
blevet	vendt	på	personalemødet.	Det	blev	aftalt	at	der	ved	de	anmeldte	besøg	vil	være	en	fra	
forældrebestyrelsen	tilstede.	

• Værdidebatdag:	Afholdes	d.	23.	Marts	for	personalet	og	forældrebestyrelsen	I	DGH.		
	

4. Orientering	fra	huset:		
• Personale:	Se	nyhedsbrevet	fra	d.	23.1.19	mht.	personalet.			
• Børn:	I	forlængelse	af	ovenstående	normeringspunkt,	blev	det	diskuteret	om	muligheden	for	

at	sende	vuggestuebørn	over	2,5	år	I	børnehaven	ved	pres	på	vuggestuen.	Vi	tager	mere	
konkret	stilling	til	det,	hvis	det	bliver	aktuelt.			

• Den	styrkede	læreplan:	Personalet	er	I	gang	med	den	styrkede	lærerplan.	Der	er	ikke	noget	
konkret	endnu,	men	det	kommer	hen	ad	vejen	med	endelig	implementering	I	2020.	
	
5. 	Evt.	

• Heidi	meldte	retur	mht.	Zoo-kortet.	Husk	betaling	til	Heidi	(30344737	og	skriv	BØ	eller	VU	før	
barnets	navn)	inden	31.1.19,	hvor	der	vil	blive	taget	gruppebillede.	

• Storegruppen:	Der	vil	komme	et	”Farvelbrev”	ud	til	skolegruppebørnene	og	Jesper	melder	
datoer	ud	for	”Chokoladeøen-tur”	og	afskedsmiddag.	

	

	

 


